

AWARD CITATION

Surname, name and middle name	RYBOV PLATON PETROVICH
Rank	Sr.Lieutenant
Position and unit	Adjutant of an aviation squadron, 57 high speed bomber regiment.

is recommended for the title "HERO OF SOVIET UNION"

1. Birth year	1913
2. Nationality	Russian
3. In Red Army service since	1930
4. Party membership	VKP(b) member
5. Participation in combat (where, when)	None
6. Wounds and contusions	None
7. Previous awards	None
8. Drafted by which induction station	Regular troops
9. Awardee's and his family permanent home address	<i>intentionally obscured</i>

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Aircraft crew:

1. Military commissar of the aviation squadron Sr.Politruk LUCHINKIN.
2. Adjutant of the aviation squadron Sr.Lieutenant RYABOV P.P.
3. Air gunner and radio operator Sr.Sergeant ZVONAREV.

During the course of the combat actions, comrade RYABOV proved himself as a devoted son of his Motherland, fearless, decisive, and initiative fighter-Communist. Being an adjutant of the aviation squadron, comrade RYABOV conducted 31 combat mission relentlessly eliminating the cocky Fascists. Comrade RYABOV received a combat mission order to ignite a forest and eliminate an enemy troops concentration near the settlement Yelnya. Determined RYBOV was flying his aircraft towards the target. An enemy AA-gun concentrated its fire at the Soviet aircraft, but despite the AA barrage fire, comrade RYABOV successfully struck the target and accomplished the mission.

In the air raid against the enemy airfield Sescha, he skilfully evaded the enemy AA fire, then comrade RYABOV successfully and precisely approached and attacked the target, destroying up to 5 enemy aircrafts on the ground. For this mission, the Red Army Airforce Commander issued him a gratitude. In the reconnaissance mission along the road Smolensk - Yaroslavl, experienced bombardier comrade RYABOV spotted and effectively attacked an enemy vehicle column. Having bombed 5 trucks with enemy personnel, he then descended to a low altitude and bravely strafed the enemy several times. On 05 October 1941, when our airfield in Pavlovo was attacked, he took off to save the plane and then successfully bombed an enemy infantry troops column on the road Yukhnov - Znamenka, destroying 1 tank and 2 trucks with troops.

He also performs efficiently in the night missions against the enemy troops concentrations, tanks, and columns. He always takes his aircraft precisely to the designated target, delivers a successful strike, and then takes the aircraft precisely to the home base. On many occasions, the aircraft came back with up to 15-20 holes. But after a few hours of repairs, comrade RYABOV took off again for a new combat mission, thus making 3-4 successful combat sorties during a night.

CONCLUSION: According to the order №0299 issued by the Peoples Commissar of Defence on 19.08.1941, he deserves to be recommended for the highest destination - the title "HERO OF SOVIET UNION".

Commander of 57 high speed
bomber regiment
Major *signature*

Commissar of 57 high speed
bomber regiment
Battalion Commissar *signature*

25 October 1941

II. Conclusion of the superiors

He deserves the title "HERO OF SOVIET UNION"

Commander of 38 all-purpose aviation
division
Colonel *signature*
/SCHEGLIKOV/

Commissar of 38 all-purpose aviation
division
Regimental Commissar *signature*
/MALKOV/

27 October 1941

III. Conclusion of Army Military Council

He deserves the title "HERO OF SOVIET UNION"

Commander of 49 army
Lt. General *signature*
/ZAKHARKIN/

Commissar of 49 army
Brigadier Commissar *signature*
/LITVINOV/

06 November 1941

IV. Conclusion of the Front Military Council

He deserves order "LENIN"

Commander of the airforces of Western
front
Lt.General of the Airforce
signature

Commissar of of the airforces of Western
front
Divisional Commissar
signature

Обязательно все графы заполнять полностью.

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

186

Фамилия, имя и отчество Рябов Платон ПетровичВоенное звание Старший лейтенантДолжность, часть Адьютанта АЭ 57 СВНПредставляется к Званию "ГЕРОЙ СОВЕТСКОГО СОЮЗА"1. Год рождения 1918 2. Национальность Русский3. С какого времени состоит 4. Партийность Чл. ВКП(б)в Красной Армии 19305. Участие в боях (где и когда) Нет.6. Имеет ли ранения и контузии Нет.7. Чем ранее награжден (за какие отличия) Нет.8. Каким РВК призван Кадр.

9. Постоянный домашний адрес: _____

(представляемого к награждению или его семьи) _____

1. Краткое конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Состав экипажа:

1. Военком АЭ старший политрук Лучинкин.2. Адьютант АЭ старший лейтенант Рябов П.П.3. Стрелок радиостарший сержант Звонарев

За время боевых действий тов. Рябов проявил себя как преданный сын нашей родины, бестрашный, решительный инициативный боец-коммунист. Работая адьютантом АЭ тов. Рябов произвел 31 боевой

вылет, самоотверженно уничтожая зарвавшихся фашистов. Получив задание поджечь лес и уничтожить скопление войск в р-оне Ельня.

тов. Рябов уверенно вел самолет на цель. Вражеская зенитка сосредоточила ураганный огонь по Советскому самолету, но несмотря на градоподобный огонь т. Рябов успешно бомбардировал цель.

Выполнив поставленную задачу.

При бомбардировке части аэродрома Сеща искусно маневрируя от огня зенитной артиллерии тов. Рябов точно выйдя на цель успешно атаковал ее уничтожив до 5 с-тов пр-ка, за что от Командующего ВВС КА получил благодарность. при полетах на разведку дороги Смоленск-Рославль опытным штурман т. Рябов обнаружил и успешно атаковал колонну автомашин, разбомбив до 5 автомашин с пехотой а затем снизившись на малую высоту смело несколько раз обстрелял из пулеметов. При выходе из под удара аэродрома Павлово тов. Рябов успешно бомбардировал колонну автомашин с пехотой шедшей 5.10.41 Ахнов-Знаменка, уничтожено 1 танк и 2 автомашины с пехотой пр-ка.

При действиях в ночных условиях по скоплению войск, автоколоннам и танкам пр-ка тов. Рябов всегда точно выводит самолет на цель и успешно разбомбив ее и обстреляв из пулеметов возвращается на свой аэродром. Много раз самолет получал до 15-20 пробоин и через несколько часов, снова на восстановленном самолете тов. Рябов вылетал на боевое задание делая по 3-4 успешных боевых вылетов за ночь.

В Н В О Д: В соответствии с приказом НКО № 0299 от 19.8.41 г. достоин представления к высшей награде - званию ГЕРОЯ СОВЕТСКОГО СОЮЗА.

КОМАНДИР 57 СБП
МАЙОР *Сургуев*

ВОЕНКОМ 57 СБП
БАТ. КОМИССАР *Рябов*

Командир (Начальник)

звание

„ 25 “ Октября 1941 г.

2. Заключение вышестоящих начальников



Достоин присвоения звания "ГЕРОЙ СОВЕТСКОГО СОЮЗА"

Командир 38 САД.
Полковник - Щегликов / *Щегликов*

Военный комиссар
Полковой комиссар - /Мальков/ *Мальков*

27.10.41г.

Командир (Начальник)

звание

194 г.

3. Заключение Военного Совета Армии

Достоин присвоения звания "ГЕРОЙ СОВЕТСКОГО СОЮЗА"

Командующий ⁴⁰ Армией
ГЕНЕРАЛ-ЛЕЙТЕНАНТ *Захаров*

Член Военного Совета
БРИГАДНЫЙ КОМИССАР

(ЗАХАРОВ)
6 ноября 1941 г. 194 г.

(ЗНАКОВИЧЕВ) *Знаковичев*

4. Заключение Военного Совета фронта (Округа)

Достоин награждения - орденом "ЛЕНИНА".

КОМАНДУЮЩИЙ ВВС ЗАПФРОНТА
ГЕНЕРАЛ ЛЕЙТЕНАНТ АВИАЦИИ
/Мичурин/ *Мичурин*

ВОЕНКОМ ВВС ЗАПФРОНТА
ДИВИЗИОННЫЙ КОМИССАР
/Клюков/ *Клюков*

Командующий

Член Военного Совета

звание

звание

Начальник Штаба

звание

194 г.